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Šah: svaki je potez bitan 

Naučila sam razmišljati što bi netko mogao reći ili učiniti 

 

Protekle godine u našoj je školi s radom započeo šahovski klub UČKA 92 kojeg vodi gospodin 

Rino Kvalić, a veliki interes učenika naše i susjedne škole koji petkom poslijepodne dolaze 

odmjeriti snage u umnom nadmudrivanju potaknuo me da doznam više o toj igri i što je to što 

naše učenike privlači u njoj 

 

Šahovski počeci 

 Kada je počela vaša ljubav prema šahu? 

Šah sam naučio igrati  kada sam imao 7-8 godina jer smo tada dobili na poklon od roditelja šah. 

Obzirom da imam još dva brata, a stariji brat je već znao igrati, mi smo u zimskim mjesecima 

puno igrali šah. Tada još nije bilo televizije, računala i sličnih stvari. 

 

          

Gospodin Rino Kvalić   

 



 Na koji način vi doživljavate šah, što on znači u vašem životu? 

Šah je za mene najzanimljivija igra jer u šahu je isključena sreća kao kod nekih drugih igara. 

Do izražaja dolazi znanje, strategija, sposobnost planiranja I proračunavanja. 

 Otkud ideja za pokretanjem šahovskog kluba? 

Da bi se moglo održavati šah u školi kao izvannnastavna aktivnost, po trenutnim propisima to 

može vršiti samo registrirana udruga, a to je šahovski klub. 

 Je li teško igrati šah? 

Šah nije teško igrati, treba samo naučiti pravila i vježbati. Koji nivo će netko dosegnuti ovisi o 

više faktora, o predispozicijama pojedine osobe, učenju i radnoj etici. 

Važni su plan i strategija 

 Je li znanje u igranju šaha važno za život? 

Igrati šah i postizati dobre rezultate znači stalno učiti, a igranje sa sebi ravnima uči nas da treba 

imati plan i strategiju da bi se ostvarili dobri rezultati, a sve to je potrebno i u životu. 

 Jeste li se našli u nekoj situaciji u kojoj vam je znanje u šahu trebalo?  

U svakom slučaju znanje šaha je nešto što se cijeni, zbog toga i postoji mnogo klubova, odigrava 

se puno turnira kao i mečevi za svjetskog prvaka još od 1894. godine. 

 Uče li djeca šah brzo?                                                      

Šah je igra koja zahtijeva mnogo učenja, koncentraciju 

i vježbanje. Onaj kome ide matematika, ima veće šanse 

za napredovanje, ali bez učenja, vježbanja i  takmičenja 

nema napretka. 

 Koliko je vama vremena trebalo da naučite 

ovako dobro igrati šah? Jeste li odlazili na 

šahovska natjecanja? 

U šahu sam napravio pomak u kvaliteti kada sam za 

vrijeme studiranja u Rijeci počeo igrati u klubu, a da 

bih tamo mogao postizati bolje rezultate, nabavio sam  

šahovsku literaturu iz koje sam učio pojedina otvaranja, 

završnice i sve ostalo. Tada sam igrao za klub na 

pojedinačnim i ekipnim natjecanjima. Nakon završetka 

studija godinama sam igrao za ŠK LABIN koji, 

nažalost, više ne postoji. 

                                                                                                               Priprema za novu lekciju šaha 



 Smatrate li da bi svi jednom trebali probati naučiti igrati šah?  

Svakako bi bilo dobro kada bi svi ljudi znali igrati šah jer šah vas uči da treba biti sistematičan 

i stalno učiti da bi se napredovalo.  

 

Polaznici kluba uče nove poteze 

Svi vole kraljicu i pobjedu 

 Kako se osjećaš kada igraš šah? 

Logan: Opušteno i to je to. 

Leonardo: Dok igram šah, ja uživam, volim pobjeđivati u šahu i ne volim gubiti. 

Sara: U šahu treba biti  opušten i miran, ne smijemo nešto raditi u međuvremenu, nego se 

koncentriramo na igru. 

 Koja ti je omiljena figura u šahu? 

Franjo: Kraljica. 

Logan: Konj. 

Leonardo: Lovac.  

Sara: Također kraljica. 

 Igraš li šah kod kuće s obitelji? 

Franjo: Ponekad. 

Logan: Često igramo šah                                                     Aron i Logan odmjeravaju snage 



Leonardo: Ako je netko kod kuće, onda da. 

Sara: Ja igram s obitelji ako oni nemaju nikakvih obaveza i ako su slobodni. 

 Kada si se počeo/počela zanimati za 

šah? 

Franjo: U prvom ili drugom razredu, tako nešto. 

Logan: U prvom razredu. 

Leonardo: U prvom razredu. 

Sara: I ja u prvom razredu.  

 Što ti se najviše sviđa u šahu? 

Franjo: Zabava. 

Logan: Kada napravim šah-mat. 

Leonardo: Meni isto kada napravim šah-mat. 

Sara: Pobjeda.               

                                                                                                           Sara u žaru igre                                                                                         

 Je li teško igrati šah? 

Franjo: Ponekad da. 

Leonardo: Teško je igrati protiv nekog iskusnijeg. 

Logan: Šah je  kompliciran, ima sto varijanata i puno poteza, i možeš bilo kako odigrati, ali ako 

napraviš krivi potez, izgubiš. 

Leonardo: Ovisi protiv koga igraš. Ako je netko iskusniji je teže, jer moraš smišljati taktiku 

kako ćeš ga nadmudriti. 

Sara: Ovisi kakav je igrač. Ne mora značiti  ako je iskusniji igrač da moraš izgubiti. Možeš ga 

i nadmudriti,  samo moraš dobro i taktički razmišljati. 

 Postoji li nešto što ne voliš kod šaha?     

Franjo: Da, traje jako dugo. 

Logan: volim sve kod šaha.  

Leonardo: Ne volim gubiti. 

Sara: Niti ja ne volim gubiti. 



Logan: Nitko ne voli gubiti. 

 

Mozak nam je brži kada igramo šah 

 Bi li volio/voljela natjecati se na  šahovskim turnirima jednoga dana? 

Franjo:Ne. 

Logan: Ja da, možda ću uskoro ići na jedan 

turnir. 

Leonardo: Možda, trebao bih razmisliti malo. 

Sara: Još bih trebala prije toga malo bolje naučiti 

igrati. 

 Želiš li se baviti šahom u budućnosti? 

Franjo: Možda, ovisi o tome koliko ću biti u 

budućnosti zauzet igranjem nogometa, a ako se 

ozlijedim i neću više moći igrati,  onda ću se 

baviti šahom.  

Logan: Želim se baviti šahom jer ga volim 

igrati. 

Leonardo: Više mi se sviđa nogomet pa mislim 

da ću se njime i više baviti.                                                        Petar i Franjo igraju                                     

Franjo: Meni je najvažniji nogomet, kuhanje pa tek onda šah. 

Sara: Nastavila bih se baviti šahom, ali ću se radije baviti judom i sviranjem klavira. 

 S kim najviše voliš igrati šah? 

Franjo: S Leonardom Brnadom.                            

Logan: Volim igrati šah s bilo kim.  

Leonardo: Najviše volim igrati s tatom, a prije sam najviše volio s djedom. 

Sara: Ja najviše volim igrati šah sa svojom prijateljicom Dorom. 

 Preporučuješ li i drugima da isprobaju igrati šah? 

Franjo: Ako se znaju ponašati lijepo kada izgube, onda da, preporučujem. 

Logan: Preporučio bih ga svima jer je zabavna igra. 



Leonardo: Ja bih isto preporučio svakome šah, jer treba puno misliti pa nam mozak bude 

pametniji, i brži.  

 Što ste novo naučili u šahu, koju ste vještinu usavršili? 

Franjo: Šah me naučio da prvo dobro razmislim prije nego što nešto učinim. 

Logan: Šah me naučio strpljivosti jer sam prije igrao bez razmišljanja i onda sam griješio i 

gubio. Naučio sam kako se počne igrati šah, dodatne poteze, najbolja otvaranja... 

Leonardo: Naučio sam kako započeti partiju. 

Sara: Naučila sam rokadu i iako nema veze sa šahom, naučila sam razmišljati što bi netko 

mogao reći ili učiniti. 

 

 

Mladi šahisti šahovskog kluba UČKA 92 

 

 


